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Aanwezig: stemgerechtigd   

• Elwyn Moerenhout, AC cultuur-Toerisme, voorzitter   

• Willy Van Mol, AC Senioren, ondervoorzitter 

• Freddy Wouters, Archief 

• Kenneth De Clercq, AC Bibliotheek 

• Brunhilde Verhavert, Archief 

• Jolien De Ridder, Jeugdraad 

• Lieve Maes, AC Bibliotheek 

• Sharon Van Rode, Jeugdraad 

 

Aanwezig: niet-stemgerechtigd 

• Jan Couck, Schepen Cultuur   

• Johan Deleu, Schepen Sport   

• Sabine Caluwaert, Deskundige Cultuur 

• Katrien Meeus, Deskundige Sport 

Verontschuldigd 

• Els De Vuyst, Academie beeldende en audiovisuele kunsten 

• Patrick De Meersman, AC Sport   

• Vincent De Pauw, AC Cultuur 

• Eliane Laurent, AC Senioren  

 

Afwezig 

• Kati De Maesschalck, Muziek- en Woordacademie August De Boeck   

 

Verslag vergadering Vrijetijdsraad 

 

Datum: donderdag 6 mei 2021 
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Agenda 

• Goedkeuring verslag 3 september 2020 

• Noodfonds: kennisgeving uitbetaling verenigingen 2020 

• Advies aangepast erkenningsreglement voor verenigingen, in kader van toevoeging organisatiecomités 

• Tussentijds advies erkenningsdossiers verenigingen 

• Antwoord op opmerkingen van gemeenteraadslid De Wel in verband met schrapping Davidsfonds 

Mazenzele zoals besproken in adviescommissie cultuur & toerisme op 22 april 

• Varia 

 

Voorwoord voorzitter Elwyn 

Elwyn heet iedereen welkom op deze online vergadering. De AC Sport dient nog een vervanger voor de Vrije Tijdsraad 

te bespreken in een eerstvolgende vergadering, dit wegens het overlijden van Freddy Vercauteren. 

 

Agendapunt: goedkeuring verslag 3/09/2020  

Goedgekeurd – Er zijn geen opmerkingen. 
 

Agendapunt: Noodfonds – kennisgeving uitbetaling verenigingen 

Verenigingen kunnen een aanvraag indienen met extra uitgaven werkingskosten en ondersteuning 
evenementen/activiteiten corona. 
Eerste indienperiode liep af op 31 december 2020: 

• Werkingskosten: € 17.922,51 uitbetaald voor periode 01/07 - 31/12/20. 
 Nog € 15.883,80 over =>wordt verdeeld over dossiers periode 01/01 – 30/06/21. 

• Evenementen/activiteiten: € 11.842,15 uitbetaald voor periode 01/07 – 31/12/20.  
 Restbedrag wordt overgeheveld naar periode 01/01 – 30/06/21.  
 Voor die periode is € 35 000 voorzien. 
Voor een uitgebreid overzicht verwijzen we naar het document ‘verdeling noodfonds’ als bijlage. 
Tweede indienperiode loopt af op 30 juni 2021.  
Sommige verenigingen hebben de eerste indiendatum over het hoofd gezien en stellen de vraag of ze 
kosten van het najaar nu nog kunnen indienen. Dit kan en deze dossiers zullen bij de verdeling van de 
tweede periode behandeld worden. 

 
Opmerkingen Willy:  

- Gemeenteraad maart p. 44: Evenementen ca 11 842,51 (diverse crediteuren aankoop – 
evenementen) en werking ca 10 996,72  (diverse crediteuren aankoop – werking). Dit zijn andere 
bedragen dan het document. De dienst vrije tijd kijkt dit na en communiceert de reden van de 
discrepantie.  
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Reactie dienst VT 18/05/21:  

Okra Droeshout moet €480,04 zijn i.p.v. €480,40. De huur loods van de Gatspoeters en de aangekochte 
PC’s voor de Wereld van Indra werden niet aan de vereniging uitbetaald gezien de huur van de loods door de 
gemeente wordt gedragen (en aan dit bedrag aan de gemeente werd terug betaald) en de PC’s aangekocht 
werden door de gemeentelijke dienst ICT (en dus ook aan de gemeente terug betaald) en gedoneerd aan de 
organisatie. Er werd ook nog eens €162 voor abonnementen verrekend. Daarnaast moeten ook de 
concessies/erfpachten ter waarde van 2.863,10 euro van de werkingskosten hier afgetrokken worden. Dit 
werd nog niet voorzien door de financiële dienst en wordt aangepast bij een volgende budgetwijziging. Door 
deze zaken is er een verschil met de lijst voor Werking, gezien het document van de gemeenteraad 
bedragen betreft die uitbetaald werden enkel en alleen aan de verenigingen. De asbesttussenkomst van AC 
Opwijk: deze betaling was niet uitgevoerd en werd vandaag (18/5) terugbetaald.  

Voor Evenementen komt het bedrag wel overeen met het uitbetaalde bedrag aan verenigingen. De bedragen 
op het document van de gemeenteraad zijn dan ook correct. 

- Uitsplitsing bedragen sport en cultuur zou wenselijk zijn. Dit wordt opgezocht door de dienst vrije tijd 
en gecommuniceerd. 

Reactie dienst VT18/05/21:  

Evenementen: Sport 31% - Cultuur 69% 

Werking: Sport 52,7% - Cultuur 47,3% 

 

Agendapunt: Advies aangepast erkenningsreglement voor verenigingen 

Dit reglement werd al besproken in de adviescommissies sport en cultuur. 
 
Vanuit Cultuur kwamen de volgende bemerkingen bij onderdeel C: 
- 4. ‘binnen de Opwijkenaren’ vervangen door ‘onder de Opwijkenaren’. 
- 4.a: Bedoelt men hiermee echt parochies zoals bijv. Droeshout (een deel hiervan behoort tot 

Merchtem)? Dus inwoners van straten die meewerken aan een buurtcomité, maar wel over 2 
gemeenten gesplitst zijn? Dan staat dit er terecht in. Als men hiermee ‘deelgemeenten’ bedoelt, wordt 
dit best geschrapt. Kan het college duiden wat precies als een 'parochie' wordt gezien? 

- 4.a. ‘De georganiseerde activiteit heeft tot doel een deelname van minimaal 50% van de straat- of 
buurtbewoners.’ Dit mag geschrapt worden want een buurtcomité die inspanningen doet om de sfeer 
en gezelligheid te verbeteren, heeft dit uiteraard als doel. 

- 4.c. ‘Een oudercomité kan een minimaal vier activiteiten of bijeenkomsten voorleggen per 
werkingsjaar/schooljaar.’ Dit schrappen. Waarom moeten zij er minimaal 4 doen? Zij ondersteunen 
ook vaak de school op een andere manier. 

- 4.d. De AC vindt deze paragraaf verwarrend en wil graag wat meer uitleg. Als het enkel gaat over de 4 
kermiscomités, dan mag dit hier in principe geschrapt worden want dan vallen zij onder het 
kermisreglement. Kan het college duiden of deze paragraaf enkel geldt voor de 4 kermiscomités 
die ondersteund worden door de gemeente? Wat dan met de andere kermiscomités?  

- 4.e. ‘bij een sportmanifestatie minstens de start en aankomst plaatsvinden op Opwijks grondgebied’ => 
‘en’ vervangen door ‘of/en’. Anders te streng en zo vallen er heel wat activiteiten van tussen (bijv. 
Brussel – Opwijk). 
 

Antwoord van het college op de 2 vragen: 
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Het college bedoelt met parochie inderdaad parochie Droeshout, Nijverseel, Mazenzele en Opwijk 
centrum. Met de kermiscomités worden de officieel erkende kermiscomités bedoeld, ondersteund door de 
gemeente. 
 
Vanuit Sport kwamen de volgende bemerkingen: 
 
- B. 1.4 Structuur: 

Basisprincipe feitelijke vereniging / vzw toe voegen:  

• Alle inkomsten, winsten die voortkomen uit de werking van de vereniging, dienen aangewend te 
worden voor het bereiken van het belangeloos doel van de vereniging. 

• De vereniging heeft een volledig autonome werking en is geen deel van en / of overkoepeling van 
een andere gesubsidieerde vereniging of commerciële organisatie / omgeving. 

• De vereniging verschaft op verzoek alle gevraagde inlichtingen, inclusief boekhouding. 
 

Op basis van bovenstaande opmerkingen uit de beide adviescommissies, geeft de vrijetijdsraad de 
volgende opmerkingen (zie blauwe opmerkingen reglement): 
 
- A. 1. Erkenning: 

‘Een erkende vereniging is een vereniging die voldoet aan de algemene erkenningsvoorwaarden en de 
erkenningsvoorwaarden van één van de beleidsthema’s’ wijzigen in ‘Een erkende vereniging is een 
vereniging of organisatiecomité die …’. 

- B. 1.4 Structuur: De vrijetijdsraad volgt het advies van de AC Sport en stelt voor deze 3 punten toe te 
voegen. 

- C. 4: VTR volgt advies AC Cultuur. 
- C. 4.a.. Deze paragraaf mag blijven staan. 
- C. 4.c.: VTR volgt advies AC Cultuur. 
- C.4.d: Deze paragraaf mag blijven staan. 
- C.4.e. VTR volgt advies AC Cultuur. 
- C. 6: Einde erkenning 

‘Een eventuele nieuwe aanvraag tot erkenning kan ingediend worden tussen 1 juni en 31 augustus 
voorafgaand aan het volgende werkingsjaar.’ 
Deze zin onder een apart punt ‘7. Nieuwe aanvraag tot erkenning’ zetten:  
‘Een nieuwe aanvraag tot erkenning kan ingediend worden tussen 1 juni en 31 augustus voorafgaand 
aan het volgende werkingsjaar.’ 
Zo geldt dit niet enkel voor verenigingen die hun erkenning verloren zijn, maar ook voor nieuwe 
verenigingen die opstarten. 

 
De vrijetijdsraad geeft een unaniem positief advies voor het reglement, mits implementatie van bovenstaande 
opmerkingen. 
Ook positief advies voor het sjabloon. De vrijetijdsraad adviseert wel om flexibel om te springen met het 
bewijzen van minstens 1 jaar werking in tijden van corona. 

Agendapunt: Advies tussentijdse erkenningsaanvragen Opwijkse verenigingen  

De sportverenigingen werden reeds besproken in de AC Sport, de socio-culturele in de AC Cultuur. 
Er waren enkele openstaande aanvragen die de betrokken adviescommissie niet kon adviseren. Deze 
wordt nu op de VT-raad besproken. 
 
Socio-cultureel: 



    pagina | 5 

 

De adviescommissie cultuur-toerisme vindt het belangrijk dat verenigingen in orde zijn met hun 
verzekering: zeker de gratis vrijwilligersverzekering moet afgesloten worden. Voor meer details: zie 
advies. 
De vrijetijdsraad volgt de adviezen van de dienst cultuur en de AC Cultuur voor de socio-culturele 
verenigingen. 
 
Zie hiervoor advies en apart document. 
 
Openstaande sport: 
- Duivenliefhebbersvereniging Doe Wel En Zie Niet Om 
De vrijetijdsraad adviseert positief om hen te erkennen als bovenlokaal organisatiecomité. 
 
- Omnisport Eeksken 
De vrijetijdsraad adviseert om de vrijwilligersverzekering op te vragen bij hen en indien in orde te 
erkennen als socio-culturele vereniging. 
 
- Opwijkse motorsportverenigingen 
De vrijetijdsraad adviseert om hen positief te erkennen als bovenlokaal organisatiecomité. 
 
Voor de overige verenigingen volgt de vrijetijdsraad de adviezen van de dienst sport en AC Sport voor de 
sportverenigingen. 
Zie hiervoor apart document. 
Mogelijks zal een volgende advies rond erkenning van de verenigingen via mail verlopen. 

Agendapunt: Antwoord op opmerkingen van gemeenteraadslid De Wel in 
verband met schrapping Davidsfonds Mazenzele zoals besproken in 
adviescommissie cultuur & toerisme op 22 april  

Elwyn geeft toelichting. Er waren twee opmerkingen van Bert De Wel in de gemeenteraad: 

1. Davidsfonds Mazenzele is ontbonden dus Elwyn kan volgens hem geen lid meer zijn van de AC 
Cultuur. 

2. Davidsfonds Mazenzele is volgens hem racistisch want ze weigeren een persoon die moslim is als lid. 
 

Antwoord van Elwyn: 

1. Verslag van 18 juni 2019 waar kandidaten AC zijn goedgekeurd. Elwyn werd goedgekeurd als 
afgevaardigde Davidsfonds en deskundige vanuit 18 jaar ervaring cultuurraad. Het eerste valt nu weg, 
maar Elwyn zetelt nog steeds vanuit de kwalificatie van ervaringsdeskundige in de adviescommissie. 

2. Davidsfonds Mazenzele heeft nooit een persoon geweigerd als lid. Er is wel een discussie met het 
nationaal bestuur geweest. Het nationaal bestuur heeft het Davidsfonds ontbonden, maar dit kon niet. 
Ook de algemene vergadering kon dit niet. Reden ontbinding: Davidsfonds heeft geprotesteerd tegen 
de benoeming van een persoon in het algemeen beheersorgaan, welke een islamleerkracht was. 
Davidsfonds Mazenzele heeft hiervoor de statuten opgeroepen en geprotesteerd dat volgens de 
statuten een islamleerkracht in een beheersorgaan niet kon (dit moet steeds vanuit een christelijke 
inspiratie gebeuren). 
Men wou de statuten niet aanpassen.  
Davidsfonds Mazenzele is ondertussen ontbonden omdat een verdere werking zoals voorheen niet 
meer mogelijk was. 

Er is nu een nieuwe vereniging in oprichting, maar deze zal een andere naam krijgen. 
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De adviescommissie cultuur en toerisme kan Elwyn volgen in zijn toelichting en ziet geen redenen om Elwyn 
het lidmaatschap en voorzitterschap van de AC te ontzeggen. Elwyn blijft dus lid en voorzitter van de 
adviescommissie. 

Elwyn zetelt in de vrijetijdsraad vanuit de adviescommissie cultuur, dus ook zijn lidmaatschap en 
voorzitterschap van de vrijetijdsraad blijven ongewijzigd. 

 

Agendapunt: Varia 

 
- Vervanging Freddy Vercauteren: wordt besproken op een volgende AC Sport.  
- Willy Van Mol heeft een aantal vragen: 

Is er al iets beslist rond de kermisactiviteiten? 
De randactiviteiten werden eerder al afgelast door het college. De kermis zelf moet nog beslist worden 
op basis van de geldende maatregelen, maar de mogelijkheid bestaat dat dit organisatorisch niet 
haalbaar is.  
Herbruikbare bekers: kan hier ook een stand van zaken rond gegeven worden? Schepen Jan gaat dit 
na en er zal een stand van zaken doorgegeven worden. 
Kennisgeving energieboekhouding van de gemeente: afbraak Sint-Pauluszaal. Is daar al een 
beslissing, termijn rond? Neen, maar de puzzel wordt gelegd om voor alle verenigingen die daar 
activiteiten hebben een oplossing te zoeken. De bedoeling is dat het verhuren van de Sint-Pauluszaal 
wordt afgebouwd. 

 

 

Verslag: Sabine/Katrien 
 
 

Datum volgende vergadering: nog te bepalen 

 

 


